
PROTOKÓŁ   Nr  XXXII / 2017 
Rady Gminy Wijewo 

z dnia  21  kwietnia   2017 r. 
 

 
 

W posiedzeniu udział wzięli: 
członkowie Rady Gminy zgodnie z listą obecności. 
Lista obecności stanowi zał. Nr 1. 
Zaproszeni goście zgodnie z listą obecności 
Lista stanowi zał. Nr 2 
Skarbnik Gminy – Pani Elżbieta Molicka  
 

Porządek  posiedzenia: 
 
  1.  Otwarcie.  
    2.  Przyjęcie protokołów z XXX i XXXI sesji RG,  
    3.  Interpelacje i zapytania radnych.  
    4.  Sprawozdanie Wójta z działalności w okresie międzysesyjnym. 
    5.  Informacja na temat współpracy  z organizacjami pozarządowymi w 2016 r. 
    6.  Podjęcie uchwał w sprawie: 
        1/  zmiany w budżecie gminy na 2017r. 
        2/  zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2017 – 2031, 
        3/  przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania  
             przestrzennego dla obszaru w rejonie wsi Brenno, 
        4/  ustalenie wynagrodzenia dla Wójta Gminy Wijewo.  

7.  Zapytania i wolne wnioski. 
8.  Odpowiedzi na  interpelacje i zapytania. 
9.  Zakończenie. 
     

Ad. pkt. 1 
 

Obradom XXXII Sesji Rady Gminy Wijewo przewodniczył Przewodniczący RG Pan Stanisław 
Kasperski. Przewodniczący obrad na podstawie listy obecności stwierdził, że na 15 radnych 
obecnych jest 13 wobec czego podejmowane decyzje będą prawomocne. Powitał obecnych na 
sali radnych i zaproszonych gości. Przewodniczący obrad zaproponował porządek obrad do 
którego nie wniesiono uwag.  
Radny Pan Radosław Zamiatała  - zaproponował wycofanie z porządku obrad projektu uchwał 
w sprawie wynagrodzenia dla Wójta Gminy Wijewo. Projekt został przedstawiony dwa dni temu 
i był powodem burzliwej dyskusji dlatego proponuje wycofanie tego projektu z obrad. 
Przewodniczący obrad zarządził głosowanie zgłoszonego wniosku. Za przyjęciem zgłoszonego 
wniosku opowiedziało się 11 radnych, przeciw był 1 radny i 1 radny wstrzymał się od głosu. 
 
Ad. pkt. 2 
 
Przewodniczący obrad stwierdził, że protokoły z XXX i XXXI Sesji Rady Gminy były dostępne 
w biurze rady, jego treść odpowiada przebiegowi posiedzenia. Zaproponował, aby protokoły  
z poprzedniego posiedzenia przyjąć bez czytania. Do złożonej propozycji nie wniesiono uwag. 
Protokoły przyjęte zostały jednogłośnie bez czytania. 
 
Ad. pkt. 3 
 
Radna Pani Barbara Górna Szulc -  zwróciła się z zapytaniem dotyczącym przebudowy drogi 305 
dotyczącym wyjaśnienia różnic pomiędzy starym projektem a nowymi mapami projektowymi, 
Przewodniczący RG – w związku z nieobecnością Wójta, na nie udzielone odpowiedzi 
wyjaśnienia zostaną przekazane przez Wójta na piśmie, 
Radny Pan Henryk Rygusik – zaproponował, aby działkę po byłym ośrodku zdrowia wykorzystać 
na bazę dla firmy budującej kanalizację na terenie gminy, oczywiście za odpłatnością, 
Radny Pan Radosław Zamiatała – starostwo powiatowe ogłosiło przetarg na budowę ścieżek 
rowerowych w gminie Rydzyna, Osieczna i Lipno, dlaczego w naszej gminie nie zaplanowano 



żadnej ścieżki. Starosta Wawrzyniak  deklarował, że powiat nie będzie robił ścieżek pomimo 
dofinansowania gmin. Co się zmieniło w tej sprawie. 
Przewodniczący RG – kilka razy była poruszana sprawa remontu drogi w kierunku EKO 
i wylęgarni. Dziura się powiększa a reakcji żadnej. Może zmobilizować zakłady korzystające z tej 
drogi, im też powinno zależeć na stanie technicznym tego odcinka. 
 
Ad. pkt. 4 
 
Sprawozdanie z pracy w okresie międzysesyjnym w zastępstwie Wójta przedstawiła Kierownik 
Referatu Organizacyjnego i Obywatelskiego Pani Maria Nowicka, i tak: 
28.02 – Wójt uczestniczył  w spotkaniu Koła Diabetyków w Wijewie, 
02.03 – odbyło się w Lesznie spotkanie z Prezesa PSL Panem Kosiniakiem-Kamysz z władzami 
lokalnymi. 
04.03 – odbył się we Włoszakowicach koncert z okazji 207 rocznicy urodzin Fryderyka Chopina  
i 232 rocznicy urodzin Karola Kurpińskiego, 
05.03 – w sali w Brennie odbył się turniej piłki nożnej o puchar Wójta Gminy Wijewo, 
organizatorem był Szkolny Klub Sportowy „Wilga”, 
07.03 – w urzędzie gościli pracownicy Urzędu Skarbowego, gdzie przyjmowali od mieszkańców 
gminy rozliczenia podatkowe za 2016 rok, 
   - odbyło się zebranie sprawozdawczo wyborcze TPD i KGW w Brennie połączone z obchodami 
Dnia Kobiet, 
11.03 – odbyło się w Wijewie zebranie sprawozdawczo wyborcze KGW, 
13.03 – w urzędzie przeprowadzono konkurs na Dyrektora Szkoły Branżowej I stopnia  w Brennie.  
Obowiązki powierzono obecnie pełniącej funkcję dyrektora Pani Barbarze Wilińskiej, 
14. 03 – Wójt podpisał z Urzędem Pracy umowę na 5 miesięczny staż w urzędzie gminy dla jednej 
osoby, 
    -  spotkał się z Wicemarszałkiem w sprawie finansowania dróg gruntowych, konkursu „Pięknieje 
Wielkopolska Wieś” oraz w sprawie dofinansowania infrastruktury społecznej, 
15.03 – Wójt spotkał się z Panem Chandkiewiczem – przedstawicielem INEI w sprawie 
podłączenia szkół do sieci szerokopasmowej. Oferta wydała się zbyt droga, odstąpiono od 
podpisania umowy, 
  - odbyło się zebranie wiejskie w Radomyślu, 
16.03 – odbyła się V sesja MZWIKW we Wschowie – omówiono sprawy bieżące: budowy linii 
wodociągowej w Zaborówcu oraz  przebudowy instalacji na ul. W. Witosa w Wijewie, 
   - odbyło się zebranie wiejskie w Wijewie, 
20.03 – w urzędzie obradowała Komisja Rewizyjna RG, dokonała kontroli wydatków budżetowych, 
   - odbył się Ogólnopolski Turniej Wiedzy Pożarniczej – etap gminny w Zespole Szkól w Brennie, 
    - odbyło się zebranie wiejskie w Brennie, 
21.03 – odbył się XXI zjazd Organizacji Turystycznej „Leszno Region”, 
    - odbyło się zebranie wiejskie w Potrzebowie, 
22. 03. – zebranie wiejskie w Zaborówcu, 
23.03 – Wójt uczestniczył w spotkaniu dotyczącym uzgodnienia szczegółów przebudowy drogi 
powiatowej z Wijewa do S5, 
  -odbyło się szkolenie dla przedsiębiorców na temat prowadzenia działalności w polskich realiach, 
26.03 – grupa Pań „Alebabki 40+” uczestniczyła w II Mistrzostwach Czirliderek w Sosnowcu gdzie 
zdobyły I miejsce. 
28.23 - Wójt spotkał się w Wojewódzkim Zarządzie Dróg Wojewódzkich w Poznaniu w sprawie 
przebudowy 305 z Panią Sierżant, 
29.03 – odbyło się ostatnie zebranie wiejskie w Przylesiu,  
30.03 – odbyła się Sesja Rady Powiatu Leszczyńskiego, 
   - wspólnie z pracownikami oczyszczalni zakupiony został samochód służbowy dla pracowników 
oczyszczalni, 
   - w Bibliotece rozstrzygnięto konkurs „ Poezja dziecięca do czytania zachęca”. 
03.04- Wójt uczestniczył w Wielkopolskim Konkursie Samorządowym „Prawa i kompetencje 
w świetle konstytucji RP”, organizatorem było SGIPW, 
04.04 -  Wójt gościł dyrektorów placówek oświatowych – tematem była organizacja roku 
szkolnego 2017/2018, 
05.04 – odbyła się uroczystości pożegnania Komendanta Miejskiego Państwowej Straży Pożarnej 
w Lesznie starszego brygadiera  Roberta Barana w związku z jego przejściem na emeryturę, 



06.04 – odbyło się spotkanie z projektantem kanalizacji w Brennie, 
    - w Potrzebowie odbyło się posiedzenie Zarządu Oddziału Gminnego ZOSP w Wijewie, 
dokonano podsumowania zebrań we jednostkach, oraz omówiono organizację  obchodów 
uroczystości Świętego Floriana, 
19.04 – odbyło się posiedzenia Komisji Stałych RG. 
20.04 – odbyło się cykliczne spotkanie samorządowców. Gospodarzem była gmina 
Krzemieniewo. 
 

Ad. pkt. 5 
 

Sprawozdanie na temat współpracy z organizacjami pozarządowymi w 2016 r. przedstawiła 
Skarbnik Pani Elżbieta Molicka. Sprawozdanie stanowi załącznik Nr 4 
 

Ad. pkt. 6 
 

1/  projekt uchwały w sprawie zmiany w budżecie gminy na 2017r.  
Skarbnik Pani Elżbieta Molicka – zakres proponowanych zmian odpowiada zmianom 
przedstawionym na posiedzeniu Komisji RG i tak: 
wprowadzono zmiany dotyczące: 
- zmiany dochodów w kwocie 52 zł. pomiędzy paragrafami w gimnazjum, w związku ze zmiana 
kwalifikacji dochodów, 
- w zał. Nr 2 zmiana dotyczy § 4300 gdzie zwiększa się  wydatki o kwotę 10 000 zł. na wytyczenie 
nieruchomości planowanej do przejęcia przez gminę w miejscowości Brenno.  
Radny Pan Radosław Zamiatała – na wytyczenie jakich działek dotyczą te środki, 
Wójt – planowane działki do przejęcia to teren na Ostrowie obejmujący brzeg nad jeziorem oraz 
część drogi należącej do Agencji. 
Dział 710 – zaplanowano 30 000 zł. na usługi w zakresie planu zagospodarowania  
przestrzennego gdzie zmniejsza się wydatki o 15 000 zł. w celu zachowania prawidłowej pracy 
urzędu, 
Dział 754 – bezpieczeństwo publiczne zwiększa się wydatki w kwocie 1 992 zł. na dofinansowanie 
zakupu ubrań  koszarowych dla OSP Potrzebowo. 
Dział 758 – różne rozliczenia  - zmniejszono rezerwę celową  w kwocie 5 000 zł. na opłacenie 
pobytu dzieci w przedszkolach na terenie innych gmin oraz kursu zawodowego uczniów. 
Dział 801 – Oświata i wychowanie – zwiększa się wydatki o kwotę 4 400 zł. na opłacenie pobytu 
dzieci w przedszkolach poza gminą oraz o kwotę 600 zł. na opłacenie kursów nauki zawodu 
uczniów szkoły zawodowej. 
Dział 852 – pomoc społeczna – zmniejsza się wydatki o kwotę  14 885 zł. zgodnie z pismem 
kierownika  jednostki. 
Dział 854 – Edukacyjna opieka i wychowanie – zmniejsza się wydatki o kwotę 26 zł., na wniosek 
Dyrektora Zespołu Szkół w Brennie, na dokształcanie zawodowe nauczycieli. 
Dział 900 - gospodarka komunalna – zwiększa się  wydatki majątkowe w kwocie 3 500 zł. 
w zakresie rozbudowy oświetlenia drogowego, 
Dział 926 – kultura fizyczna – zmniejsza się wydatki o kwotę 3 425 zł. z powodu rezygnacji 
z realizacji przedsięwzięcia w ramach FS we wsi Radomyśl – odnowa boiska na rzecz  zakupu 
plenerowych urządzeń sportowych. 
Do budżetu gminy wprowadziliśmy nadwyżkę w kwocie 370 tys. zł. Według sprawozdania 
nadwyżka ta wynosi 724 000 zł.  Zdaniem RIO ze sprawozdania wynika, że gmina nie posiada  
nadwyżki tylko wolne środki, dlatego należy dokonać korekty w postaci przekwalifikowania tych 
srodków. Nadwyżka powstaje w wyniku większych dochodów niż wydatków. Natomiast wolne 
środki to nadwyżka budżetowa wynikająca z nadwyżki środków pieniężnych na rachunku 
bieżącym budżetu wynikająca z rozliczeń pożyczek i kredytów z lat ubiegłych i są kwalifikowane 
na innym paragrafie.  
Do treści projektu nie wniesiono uwag. 
Uchwała Rady Gminy Nr XXXII/ 167/2017 w sprawie zmiany w budżecie gminy na 2017r podjęta 
została jednogłośnie. 
Uchwała stanowi załącznik Nr 5 
 
        2/  projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2017 – 2031. 
Skarbnik Pani Elżbieta Molicka – projekt uchwały obejmuje zmiany w prowadzonych w budżecie 
gminy. Nie zostały zmienione żadne przedsięwzięcia. Dostosowane zostały tylko wolne środki do 



odpowiedniego paragrafu. Zmiany dotyczą tylko zał. Nr 1 gdzie dokonuje się aktualizacji 
wydatków i dochodów. 
Do treści projektu nie wniesiono uwag. 
Uchwała Rady Gminy Nr XXXII/ 168/2017 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na 
lata 2017 – 2031 podjęta została jednogłośnie. 
Uchwała stanowi załącznik Nr 6 
 

        3/ projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego dla obszaru w rejonie wsi Brenno. 
Projekt uchwały przedstawił Przewodniczący RG  Pan Stanisław Kasperski. 
Zwrócił się z zapytaniem jak długo trwa taka procedura uchwalenia planu. 
Kierownik Referatu Budownictwa Pan Leszek Piotrowski – średnio kształtuje się od 8 do 14 
miesięcy. Zależy od ilości wniosków i jak duży będzie zakres prac. Planuję, że rok powinien 
wystarczyć na uchwalenie tego planu. 
Do treści projektu nie wniesiono uwag. 
Uchwała Rady Gminy Nr XXXII/ 169/2017 w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego dla obszaru w rejonie wsi Brenno podjęta została 
jednogłośnie. 
Uchwała stanowi załącznik Nr 7 
 

Ad. pkt.  7. 
 

Radny Pan Radosław Zamiatała – złożył oświadczenie w związku z pomówieniem na portalu 
leszczyńskim, oświadczył, że nigdy nie wypowiadał się anonimowo i nie będzie tego robił. 
Oświadczenie stanowi załącznik do protokołu. 
Sołtys Pani Cecylia Gąda – poinformowała, że tablica ogłoszeń w Radomyślu jest z złym stanie 
i wymaga wymiany, 
Radny Pan Roman Jęśkowiak – zwrócił się w sprawie budowy kanalizacji i wysokości zadłużenia. 
Liczyłem w domu i uważam, że przekroczymy 100 % dochodów. 
Skarbnik Pani Elżbieta Molicka – na komisjach mówiliśmy o otrzymanej kwocie dofinansowania, 
gdzie kwota brutto inwestycji wynosi 16 440 000 zł. W trakcie dokonanej wstępnej symulacja do 
budżetu zostały wprowadzone również kwoty w wartościach brutto. Obecne dochody budżetu 
zostały powiększone o kwotę  8 500 000 zł. a plan wydatków został powiększony o kwotę brutto 
16 440 00 zł. RIO kontroluje nadal sprawę zadłużenia, ale wydaje opinię na podstawie możliwości 
spłaty posiadanego deficytu. 
Przewodniczący RG Pan Stanisław Kasperski – przedstawił zebranym treść opinii RIO 
o sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2016 rok oraz mieniu komunalnym, która uzyskała  
pozytywną ocenę z jedną uwagą dotyczącą wykazu mienia, gdzie zdaniem RIO, nie wykazano 
wszystkich składników mienia. Sprawozdanie to będzie szczegółowo omówione przy 
absolutorium. 
Radny Powiatu Pan Rafał Rimke -  w odpowiedzi na pytanie poinformował, że starostwo buduje 
tam gdzie gminy dokładają . Obecnie realizowane odcinki wynikają z wcześniejszych uzgodnień.  
 - zwrócił uwagę na stare wysypisko śmieci, które w ostatnim okresie jest zaniedbane, wymaga 
wykoszenia. 
Pan Leszek Piotrowski – wysypisko zostało przekazane i nie jest naszą własnością. 
Zdecydowano o wystosowaniu pisma o uporządkowanie terenu do właściciela terenu. 
 

Ad. pkt. 8. 
 

Odpowiedzi na interpelacje, na które nie udzielono odpowiedzi zostaną udzielone na piśmie 
w terminie 14 dni. 
 

Ad. pkt. 9 
 

Przewodniczący Rady Gminy uznał porządek XXXII Sesji za wyczerpany. Podziękował wszystkim 
za udział i zakończył obrady. 
 

Na tym posiedzenie zakończono.                                                                                               
                                                                                                                 Przewodniczący 
                                                                                                            Rady Gminy Wijewo 
 
                                                                                            Stanisław  Kasperski 


